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Voorzitter, het spannendste deel van mijn bijdrage geef ik direct weg: de keuzes die in begroting 

worden gemaakt, steunen we.  

 

Aantal keuzes waar we ons nadrukkelijk voor hebben ingezet: 

- Dit lopende jaar is kloof in lasten tussen één en meerpersoonshuishoudens verkleind. Dat  

heeft een structureel effect dat ieder Leiderdorps gezin merkt. 

- De kosten voor begraven gaan steeds meer naar het regionaal gemiddelde. We gaan er 

vanuit dat we binnenkort geen landelijk koploper meer zijn. Voor ons een belangrijk punt. 

Gemeentelijke lasten moeten financieel te dragen zijn.  

- Het college kiest er voor om begroting niet alleen op jeugd, maar ook op WMO 

toekomstbestendig te maken, door hier geld voor te reserveren. Leiderdorp vergrijst, net als 

de rest van Nederland, we moeten klaar zijn voor hogere uitgaven. 

- We bouwen buffers in voor toekomstige tegenvallers, zoals de herverdeling van het 

gemeentefonds. Nog niet over besloten, maar wel belangrijk om daar op voorbereid te zijn. 

- Zorgvuldig financieel beleid maakt het ook mogelijk dat een nieuw college, dat er na maart 

komt, of dat nu in zelfde samenstelling of andere is, ruimte heeft om keuzes te maken en 

geld uit te geven aan wat ze belangrijk vinden. De behoedzaamheidsreserve loopt, als gevolg 

van de septembercirculaire op, waardoor een buffer is voor komende jaren en ruimte voor 

nieuw beleid 

 

De precario-heffing wordt afgeschaft, gaat nu via de afvalstoffenheffing. Per saldo ‘neutraal’. Dat is 

best een technisch verhaal. Belangrijk dat dit publieksvriendelijk wordt uitgelegd op de aanslag die in 

2022 op de mat valt in Leiderdorp. De wethouder heeft dit idee al omarmd in de auditcommissie, 

maar in dit debat vestig ik er nog een keer de aandacht op.  

 

Vandaag wil ik in het bijzonder stilstaan bij de toekomst van Leiderdorp als zelfstandige gemeente.  

Het debat over de bestuurlijke toekomst heeft in deze periode in de regio behoorlijk op zn gat 

gelegen. Na het traject onder leiding van Elco Brinkman in de raadsperiode daarvoor, en het stranden 

van het voorstel van de regio-raad, is het in impasse gekomen. 

 

Leiderdorp heeft zich behoorlijk actief opgesteld, maar in Leiden worden ze pas echt wakker als een 

fusie binnen de mogelijkheden ligt. We hebben een goede bijeenkomst gehad tussen de raden in de 

regio, maar dit vraagt een vervolg. Hoe verder?  

a) Vergeet die fusie, ook als eindbeeld. Maak van een goede inhoudelijke, maar ook een goed 

werkende samenwerking in de Leidse regio een doel, zo vindt de ChristenUnie-SGP fractie 

Er wordt te vaak gedaan als het teruglopend aantal gemeenten in Nederland een soort 

natuurwet is, waar niet aan te ontkomen valt. Dat is niet zo. De vraag of je voor of tegen een 

fusie bent, is een keuze die politici, in contact met hun bevolking, moeten maken.  



b) Het debacle van de toeslagenaffaire laat zien dat er behoefte is aan toegankelijk en 

benaderbaar bestuur. Als je zicht wilt houden op het effect van je beleid voor individuele 

gevallen, dat moet het bestuur niet steeds verder opschalen.  

 

Het steunen van regionale samenwerking lijkt soms net zo’n cliché als het steunen van opvang van 

vluchtelingen in de regio. Daar schijnt ook iedereen voor te zijn. En vaak wordt gezegd, dat 

samenwerken, dat doen we al. Maar mijn fractie ziet veel ruimte voor verbetering: 

- Samenwerking is per inhoudelijk thema georganiseerd, het zijn aan elkaar gebouwde 

schuurtjes, zonder overkoepelend dak. Het uitruilen van thema’s, bijv. woningbouw – 

bedrijvigheid – duurzaamheid (allemaal ruimte-vragen) is slecht mogelijk. 

- Maak dus één bestuurlijke tafel in de Leidse regio en organiseer de betrokkenheid van de 

gemeenteraden daarom heen. Laat één gezamenlijke agenda de basis zijn, en organiseer dat 

je vaker gezamenlijk optreedt in Den Haag. 

- De kracht van onze ambtelijke organisatie is dat we een overzichtelijke en platte structuur 

hebben waar ambtenaren veel verantwoordelijkheid krijgen en nemen. Tegelijkertijd zitten 

we in een krappe arbeidsmarkt waarin ambtenaren snel weggekaapt worden door grotere 

gemeenten. Zeker nu we voor bedrijfsvoering diensten in Leiden gaan afnemen, vraagt dit 

kritisch nadenken of we alle beleidscapaciteit zelf willen organiseren, of dat we nog meer 

gezamenlijk willen doen. Wat onze fractie betreft het laatste. We zien het goede 

beleidskader rondom schuldhulpverlening, wat in Leiden en Leiderdorp ongeveer identiek is, 

als een goed voorbeeld. 

- Het vorige week verschenen rekenkamer rapport geeft goede  handvatten hoe we als 

gemeenteraad onze rol kunnen versterken in de samenwerking. Door nadrukkelijker te 

kiezen voor strategische samenwerkingen die we volgen, door met rapporteurs te werken, 

en door de tien jaar oude notitie over verbonden partijen up to date te maken.  

- En als we als gemeenteraden aan stuur willen zitten, ook werken aan periodieke ontmoeting 

(zie motie) 

 

Voorzitter, geachte collega’s, fijn om weer in deze raadszaal de begroting te behandelen. 

Tegelijkertijd laait het corona-virus weer op en geeft dat onzekerheid.  

Er ligt weer een nieuw jaar voor ons. Er komen verkiezingen aan. Ik wil u, en ook mijzelf het volgende 

meegeven: 

 

- Deze week was in de kerk aan de Hoofdstraat waar ik lid was, de jaarlijkse dankdag. We staan 

dan in de kerk stil bij het vele goede dat God geeft. Toen we onlangs bij de Winkelhof en 

Santhorst stonden voor ons verkiezingsprogramma, kwamen we ook veel dankbaarheid en 

tevredenheid tegen in Leiderdorp. Laten we als politici niet alleen een megafoon zijn van 

onvrede, maar een realistisch beeld schetsen over knelpunten, maar ook over het vele wat 

goed is en goed gaat.  

 



- Laten we ook het komende jaar het debat met elkaar blijven voeren. Een goed debat bestaat 

uit vertellen en uitdragen, maar ook uit luisteren en de standpunten van de ander recht 

doen. 

  

- Mijn fractie draagt politieke verantwoordelijkheid vanuit  het besef dat van ons gevraagd 

wordt hard te werken, maar dat de toekomst in Gods hand ligt. Ik wens u voorzitter, de 

college-raadsleden en burgerraadsleden, de griffie, het college, de ambtelijke organisatie, en 

al onze inwoners dat Godsvertrouwen in het komende jaar toe. 

 

 


